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Protokół nr 46/2014  

z posiedzenia wspólnego Komisji  

odbytego w dniu 25 sierpnia 2014 roku 
 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu oraz pozostałych Komisji Rady Miejskiej (nieobecny radny Romuald 

Gawroński). 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marian Jańczak, 

Sekretarz Gminy – Elżbieta Pawlak, 

Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski, 

Mł. Referent ds. wymiaru opłaty za odbiór odpadów komunalnych – Dominika 

Walczak, 

Mł. Referent ds. egzekucji opłaty za odbiór odpadów komunalnych – Kamila 

Tomaszewska, 

Redaktor gazety „Życie Gostynia” – Agata Fajczyk. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał.  

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Budżetu – Tadeusz Ratajczak.  

 

Ad. 2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przedstawił 

porządek obrad, który przyjęto bez zmian. 

 

Ad. 3. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie gminy Borek Wlkp. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska wyjaśnił, że w Regulaminie utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Borek Wlkp. wprowadza się następujące 

zmiany: 
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a) w § 10 ust. 1 pkt 2 lit. i:  w zakresie ustalenia późniejszego terminu odbioru 

odpadów komunalnych z ogródków działkowych zmienia się czas  z od 1 marca 

na od 1 kwietnia. O  zmiany wnioskowali przedstawiciele Zarządu ROD 

„Stokrotka” w Borku Wlkp., tłumacząc, iż odpady komunalne po sezonie 

zimowym nie są gromadzone w ilościach pozwalających na ich oddanie od dnia  

1 marca.   

b) w § 10 ust. 1 pkt 2 lit. k: w zakresie minimalnej pojemności pojemników dla 

cmentarzy z  przeliczenia na podstawie powierzchni cmentarza na co najmniej  

3 litry na jeden grób, gdyż jest to najbardziej adekwatny sposób przeliczania 

pojemności pojemników w stosunku do wytworzonych na cmentarzach odpadów 

komunalnych.  

 

Radny Marek Rożek zapytał kto będzie podawał liczbę grobów na cmentarzach. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska wyjaśnił, że zgodnie z prowadzoną 

ewidencją, proboszcz będzie podawał liczbę grobów. 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem 

pozytywnej opinii głosowało 9 członków Komisji (nieob. radny Andrzej Kubiak) 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska wyjaśnił, że Zgodnie z art. 6k ustawy  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, gminy obowiązane są określić 

stawki opłaty za gospodarowanie odpadami odbieranymi od  właścicieli 

nieruchomości. 

 Na podstawie symulacji finansowej związanej z obsługą nowego systemu 

gospodarki odpadami przyjmuje się stawkę za odpady segregowane w wysokości 

7 zł za osobę zamieszkującą daną nieruchomość. Obniżenie stawki ma na celu 

zachęcenie mieszkańców do segregowania odpadów komunalnych, a także 

likwidację 50 gr, które zdaniem wielu mieszkańców były krzywdzące w stosunku 

do nieparzystej liczby osób zamieszkujących nieruchomość. Podwyższenie 

stawki za odpady niesegregowane na 14 zł od osoby zamieszkującej 

nieruchomość ma natomiast na celu wyrównanie wypływów pochodzących  

z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

Radny Marek Rożek zgłosił w imieniu mieszkańców, którzy skarżą się na złe 

odbieranie odpadów w okresie zimowym – popiół leci na elewacje. 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem 

pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji, 1 wstrzymał się od głosowania 

(nieobecny radny Andrzej Kubiak). 
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c) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 

 

 

Wyjaśnień do w/w projektu uchwały dokonał Kierownik Referatu Ochrony 

Środowiska informując, że stosownie do proponowanej zmiany stawek 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, zachodzi 

konieczność zmiany wzoru deklaracji z rozróżnieniem deklaracji dla 

nieruchomości zamieszkałych oraz niezamieszkałych. Rozróżnienie to ma na celu 

ułatwienie weryfikacji danych zawartych w deklaracjach.   

 

 Niniejsza uchwała stanowi podstawę do prawidłowego obliczenia 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Zgodnie z art. 6n 

ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

 

Radny Mieczysław Kowalski zapytał w jaki sposób mieszkańcy naszej gminy 

zostana poinfomrowani o obowiązku wypełnienia nowej deklaracji. 

 

Dominika Walczak – młodszy treferent ds. wymiaru odpadów komunalnych  

w Urzędzie Miejskim wyjaśniła, że informacja będzie poprzez obwieszczenia, 

kurendy. 

 

Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek proponował, aby pracownicy Urzędu 

Miejskiego pojechali w teren celem pomocy mieszkańćom w wypełnianiu 

deklaracji jak było to już wcześniej praktykowane. 

 

Dominika Walczak poinformowała, że tak będzie. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem 

pozytywnej opinii głosowało 9 członków Komisji (nieob. radny Andrzej Kubiak) 

 

d) zmian budżetu i w budżecie na rok 2014. 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu w/w uchwały.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem 

pozytywnej opinii głosowało 9 członków Komisji (nieob. radny Andrzej Kubiak) 
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Ad.4. Wolne głosy i wnioski. 

 

W tym punkcie głos zabrał radny Marek Rożek informując, że przy przejściu  

z ul. Dworcowej na ul. Sportową zdemontowano stare barierki i nie ma nowych. 

Ponadto radny zapytał, czy do Urzędu wpłynęły wnioski w sprawie mieszkań 

komunalnych. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że nie wpłynął żaden wniosek o przyznanie mieszkania 

komunalnego, po czym wyjaśnił, że Gmina posiada tylko mieszkania socjalne. 

Burmistrz poinformował, że nikt wcześniej nie zgłaszał, że przy w/w przejściu 

nie ma barierki zabezpieczającej. Jeśli nie ma to  Zakład Usług Komunalnych  

w Borku Wlkp. otrzyma zlecenie od Urzędu na jej wykonanie. 

 

Radny Marek Rożek poinformował, że w lipcu br  taki brak barierki był 

zgłaszany. 

 

Radny Mieczysław Dębowiak wnioskował o naprawę chodnika w Zimnowodzie, 

który jest niebezpieczny dla pieszych ponieważ korzenie drzew powynosiły go do 

góry. 

 

Radny Leszek Dajewski wnioskował o uporządkowanie drogi (ul. Pogorzelska) 

od przedszkola do Karolewa – usunięcie kręgów.  

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska wyjaśnił, że kręgi zostaną usunięte. 

 

Przewodniczący Rady poruszył sprawę gratowiska. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska wyjaśnił, że na stronie internetowej 

Gminy Borek Wlkp. zostanie wstawiona informacja nt. funkcjonowania 

gminnego gratowiska. 

 

Radny Michał Dopierała wnioskował o załatanie dziury w drodze k/kiosku  

w Skokowie. 

Burmistrz wyjaśnił, że rozezna sprawę. 

 

Radny Przemysław Madzia zgłosił, że pod przejazdem kolejowym w Ustroniu 

stoi woda – brak drożności. 

 

Radny Marek Rożek zapytał jak wygląda sprawa odwiertu w Zalesiu. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że był wykonany odwiert próbny i nie ma w tym terenie 

źródeł wodonośnych. 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 
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Ad.5. Zakończenie. 

 

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tadeusz Ratajczak zakończył 

posiedzenie. 

 

 

Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

 

Wiesława Wójcik      Tadeusz Ratajczak  

 


